
transkrypcja z LXI sesji 02.11.2023 r. 
 
Przewodniczący rady Radosław Karwan 
Otwieram LXI sesję Rady Miejskiej w Chojnie w dniu dzisiejszym, to jest 2 listopada 2023 roku. Witam 
serdecznie Panią Burmistrz Barbarę Rawecką. Dzień dobry. Witam zastępcę burmistrza, Panią 
skarbnik, Panią mecenas, witam naczelników oraz kierowników, sołtysów oraz szanownych radnych. 
W punkcie 1 mamy stwierdzenie kworum, w związku z powyższym proszę o potwierdzenie swojej 
obecności. Na podstawie listy obecności stwierdzam, iż obecnych jest 13 radnych, 2 radnych jest 
nieobecnych. Punkt 2, przyjęcie protokołu z LX sesji z 26 września 2023 roku. Dziękuję, protokół został 
przyjęty jednogłośnie. Punkt 3, przedstawienie porządku obrad. Czy są jakieś uwagi do porządku 
obrad? Pani burmistrz, proszę bardzo, oddaję głos.  
Burmistrz Barbara Rawecka 
- Panie przewodniczący, Wysoka Rada, uprzejmie proszę o zdjęcie z porządku obrad punktu 
rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie warunków sprzedaży nieruchomości gruntowych na rzecz 
użytkownika wieczystego oraz warunków udzielania bonifikat. To jest druk numer 9, miał być na 
dzisiejszej sesji. Dziękuję uprzejmie.  
Przewodniczący rady Radosław Karwan 
- Dziękuję. czy są jeszcze jakieś inne uwagi odnośnie porządku obrad? Nie widzę, w związku z 
wnioskiem Pani burmistrz wykreślamy punkt, druk numer 9. Przechodzimy do kolejnego punktu. Punkt 
4, informacja burmistrza o pracach podejmowanych w okresie międzysesyjnym. Oddaję głos Pani 
burmistrz.  
Burmistrz Barbara Rawecka 
- Panie przewodniczący, Wysoka Rado, w dniu 6 grudnia na zaproszenie Stowarzyszenia Terra 
Incognita uczestniczyłam w Kościele Świętego Józefa w Krzymowie w koncercie Między Niebem, a 
Ziemią, psalmy i pieśni epoki renesansu i baroku. Chciałam przypomnieć, że tu Gmina Chojna była też 
współorganizatorem, a przynajmniej współfinansowała ten projekt. Projekt był wykonany przez teren 
Incognita, a wykład w zakresie wprowadzenia chrześcijaństwa na powstanie i życie średniowiecznej 
wsi na przykładzie Krzymowa wygłosił Pan doktor Paweł Migdalski. 7 października uczestniczyłam w 
zawodach motocrossowych. To była finałowa runda Mistrzostw Strefy Polski Zachodniej i Okręgu 
Szczecińskiego. Tutaj z przyjemnością też informuję, że nasz klub motorowy z Chojny zajął pierwsze 
miejsce w tej strefie. I tego samego dnia również Ochotnicza Straż Pożarna w Nawodnej otrzymała 
quada. Tu chciałam przypomnieć, że środki pochodziły z Funduszu Sprawiedliwości i Funduszu Gminy 
Chojna po 50 000 zł. Quad przede wszystkim będzie służył do pomocy do poszukiwania osób, ale też 
do dotarcia do miejsc, gdzie niemożliwy będzie dojazd samochodu strażackiego, ale też strażacy będą 
mogli odśnieżać drogi, ponieważ został wyposażony w taki mały pług, czyli przynajmniej chodniki, więc 
mam nadzieję, że o ile spadnie śnieg, to w Nawodnej nie będzie problemu z odśnieżeniem dróg. 11 
listopada w sali obrad odbyło się tu spotkanie z nauczycielami wyróżnionymi Nagrodą Burmistrza za 
pracę i ci nauczyciele wyróżniający ze wszystkich szkół otrzymali tutaj nagrodę. Później 
uczestniczyliśmy też w takim dodatkowym spotkaniu, gdzie wymieniliśmy się pewnymi poglądami i też 
różnymi jakimiś pomysłami na przyszłość. 11 października również w tym samym dniu wręczałam 
uczniom klas czwartych ze szkół podstawowych laptopy. To jest projekt, który jest realizowany przez 
Ministerstwo Cyfryzacji, Ministerstwo Edukacji. Każdy uczeń klasy czwartej otrzymał na własność 
bezpłatnie laptop, aczkolwiek też chciałam powiedzieć, że my mieliśmy już tutaj grupę uczniów, którzy 
akurat otrzymali laptopy z funduszu popegeerowskiego i ci uczniowie nie otrzymali już tych laptopów, 
ponieważ zrezygnowali na rzecz tych laptopów, które otrzymali wcześniej, bo stwierdzili, że im akurat 
te laptopy odpowiadają. 16 października uczestniczyłam w spotkaniu Rady Partnerstwa Powiatu 
Gryfińskiego. Przypomnę, że tutaj są gminy z naszego powiatu oprócz Trzcińska, Gryfina i Starego 
Czarnowa, a jest jeszcze powiat. Także w sumie 7 podmiotów jest. Omówiliśmy listę projektów, które 
planujemy wykonać w ramach partnerstwa. To są takie projekty, gdzie przygotowujemy teraz już fiszki, 
to są tak zwane projekty bez konkursowe, czyli nie będziemy musieli startować w konkursie, bo te 
środki mają być już zagwarantowane i tylko składamy tak zwaną fiszkę. Ja tylko tak powiem, że w 



ramach tych przedsięwzięć i projektów mamy budowę odcinka drogi rowerowej na terenie Gminy 
Chojna. Tutaj dofinansowanie 1 872 887 zł. Wartość całkowita zadania to 2 203 000 zł. Szlakiem Jezior 
Pomorza Zachodniego, zagospodarowanie Jeziora Jelenińskiego w kwocie 390 174 zł, wartość zadania 
bez mała 460 000 zł. Następnie renowacja odcinka murów obronnych na terenie miasta Chojny i tam 
też uwzględniamy Bramę Barnkowską, czyli drugi etap. To jest bez mała 1 600 000 zł, wartość całkowita 
zadania 1 900 000 zł. I Wielopokoleniowe Centrum Integracji Społecznej. To jest takie inne zadanie, bo 
to nie jest zadanie inwestycyjne, tylko tak zwane miękkie. Tutaj na podłożu istniejącego naszego 
Wielopokoleniowego Centrum Spotkań chcemy zrobić właśnie Centrum Integracji Społecznej. To będą 
projekty miękkie, służące zarówno dzieciom, jak i osobom starszym, dorosłym, ale wspólnie tutaj z 
innymi gminami, które też mają jakieś tam pomysły, które jeszcze dodatkowo realizują. To jest zadanie, 
które opiewa na kwotę bez mała 3,5 mln zł. Oczywiście to nie jest na jeden rok, tylko na czas trwania 
projektu, a całkowita wartość zadania 4 086 000 zł. 27 października uczestniczyłam w szkole 
podstawowej na zaproszenie nauczycieli. Pani dyrektor w pasowaniu, ślubowaniu klas pierwszych i 
pasowaniu na pierwszaka. No powiem, kto nie był, to niech żałuje, bo naprawdę dzieciaki się wykazują 
świetnymi pomysłami, pięknym zaangażowaniem w swoje występy i naprawdę jest to piękne 
wydarzenie. Także mamy trochę pierwszoklasistów już z prawdziwego zdarzenia. I 31 października o 
godzinie 15:00 razem z Panem zastępcą byliśmy na Siekierkowskim Cmentarzu Wojennym w Starych 
Łysogórkach i tam wspólnie z burmistrzami, wójtem i młodzieżą, byli harcerze, ale też i strażacy, 
młodzież szkolna, w sumie zapaliliśmy ponad 2000 zniczy, które, jak ktoś może sobie obejrzeć taką 
prezentację Pana Kuklewskiego, to widać, że utworzyliśmy biało-czerwoną flagę, która w nocy była 
widoczna, także oddaliśmy hołd tym, którzy zginęli, a o których może niektórzy nie pamiętają, bo nie 
mają jak. Dodatkowo chciałam powiedzieć, że spotkałam się z Panem Burmistrzem Szwed, Panem 
Silvio Moricem, rozmawialiśmy o wspólnych pomysłach i inicjatywach, a szczególnie tutaj współpracy 
w zakresie programu Interreg. Przygotowaliśmy listę projektów, które uważamy, że są istotne. Po 
jednej, po drugiej stronie mogą być wspólnie realizowane. To dotyczy również rozwoju infrastruktury 
rowerowej na rzecz zrównoważonej mobilności, a także naszym celem jest takie stworzenie ścieżek 
rowerowych z Krajnika Dolnego, znaczy właściwie ze Szwed do Krajnika, ale ona już jest, i z Krajnika do 
Hojny i z Hojny do Godkowa tak, żeby połączyć nas z główną trasą Pojezierzy Zachodnich. I dodatkowo 
tutaj oprócz tego, co cały czas mówię, że składamy tu wnioski na dofinansowanie, tak również tutaj w 
ramach infrastruktury kulturalnej planujemy inwestycję w muzeum, Bramę Barnkowską i mury 
miejskie, aby spowodować to, że turyści, którzy trafią do nas, mogą trafić do Szwecji i w drugą stronę 
tak samo to by się działo. No i jeszcze mamy jeden cel, aczkolwiek on jest taki trochę trudniejszy, bo 
chcemy wzmocnić bezpieczeństwo przeciwpożarowe w naszym regionie, ale zobaczymy, czy w ramach 
tych projektów będziemy mogli to złożyć. I dodatkowo tworzymy jeszcze wspólne wycieczki 
edukacyjne, czyli tzw. Most Kultury i Edukacji Między Naszymi Narodami. Te wycieczki będą dotyczyły 
nie tylko strony polskiej i niemieckiej tu w Chojnie, ale również wspólna wycieczka do Szczecina i do 
miejsc takich, które nas będą wspólnie interesować. I chciałam tutaj jeszcze poinformować. Myślę, że 
to tak... Nieraz to słyszę, że coś długo trwano, ale tak to w życiu bywa, że nie wszystkie decyzje należą 
tutaj do nas wewnętrznie i do mnie, ale otrzymaliśmy dofinansowanie na modernizację ciągów 
komunikacyjnych dla pieszych i pojazdów oraz zagospodarowanie terenów przyległych na osiedlu 
domów wielorodzinnych w Grzybnie. Kwota zadania bez mała milion złotych, otrzymaliśmy kwotę 781 
419 zł i to zadanie jeszcze będzie wykonane w tym roku. Dodatkowo w porozumieniu z Panem Starostą 
Konarskim również ustaliliśmy, że w tym roku wykonamy, to znaczy gmina wykona, poprowadzi 
zadania, ale wspólnie będziemy finansować 2 zadania do kwoty 120 000 zł. Jedna to będzie chodnik 
przy ulicy Łąkowej, a drugie, drugi etap, ale już nie końcowy jeszcze, chodnika na ulicy Rogozińskiego. 
Także to będzie trochę trwało, ale myślę, że nam się uda skończyć to. I tutaj to tak już informacyjnie, 
ale myślę, że dobrze wiedzieć, że Gmina Chojna zajmuje pierwsze miejsce w powiecie gryfińskim oraz 
drugie w województwie zachodniopomorskim pod względem złożonych wniosków oraz 
zrealizowanych przedsięwzięć w ramach Programu Czyste Powietrze. I tutaj w naszej gminie jest tak 
samo, jak wielu innych, punkt konsultacyjno-informacyjny i według danych Wojewódzkiego Funduszu 
Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Szczecinie tutaj złożonych zostało 339 wniosków, to jest 



do 30 września. 302 umowy już zostały zawarte, liczba zrealizowanych już przedsięwzięć 196 na łączną 
kwotę dotacji 3 661 956 zł. Tu dziękuję serdecznie szczególnie Panu Piotrowi Sobczyńskiemu, 
ponieważ on tutaj generalnie prowadzi wszystkie te projekty i punkt konsultacyjny. Każdy, kto tu 
przychodzi, otrzymuje pełną pomoc i myślę, że taką merytoryczną, ale też i w bardzo przyjaznych 
warunkach tutaj osoby są przyjmowane. No i dzisiaj jeszcze... Tak właściwie już prawie informacyjnie, 
ale to już tak chciałam powiedzieć, że dobiega końca montaż filmu dokumentalnego o filii obozu 
koncentracyjnego, obozu Ravensbrück, gdzie filia mieściła się na lotnisku. To jest taki temat, o którym 
bardzo rzadko do tej pory mieszkańcy mówili, a przynajmniej niewielu z nich wiedziało. Tutaj to jest 
taki dosyć ważny element naszej historii, tym bardziej zważywszy na to, że ten podobóz pomimo tego, 
że niedługo tu funkcjonował, to zgromadził tutaj wiele kobiet, które były związane z powstaniem 
warszawskim. Niekoniecznie były to i dziewczyny z powstania, ale też i osoby, które później w ramach 
akcji czyszczenia Warszawy też tutaj sprowadzono i w tym obozie właśnie były Polki, ale też i były 
Francuski, Rosjanki, ale także Niemki, które były przeciwniczkami reżimu. Ten film właściwie 
zapoczątkowuje taką naszą pełną informację o tym, co tu się działo. Tu było prawie że kilkaset... Mówi 
się, że nawet do 1200 dziewcząt i najsłynniejszą już później taką kartą historii to był ten Marsz Śmierci, 
gdzie te kobiety, dziewczyny, które tutaj były, pieszo szły w Marszu Śmierci aż do Ravensbrück, a 
Ravensbrück od Chojny jest oddalony o prawie 200 kilometrów, także drogi to nie były asfaltowe, 
wiadomo, jak były ubrane. One w lutym, w momencie takim, kiedy już dochodziło tutaj do walk na 
terenie Chojny, zostały zabrane przez oddziały SS, później już inne grupy niemieckie i w tym marszu 
szły do Ravensbrück. A Ravensbrück może Państwo, bo to niektórzy tak szukają, nie wiedzą nawet, 
gdzie jest, to powiem, że akurat to Ravensbrück tu bliżej nas jest położony, ale tam zginęło... Robiono 
doświadczenia na kobietach, dziewczynach i to były bardzo bolesne doświadczenia. Nie będę teraz 
opowiadała, bo to są drastyczne opowiadania, ale naprawdę warto się zapoznać z tym, żeby wiedzieć, 
jaka też jest historia naszego narodu, ale też historia osób, które tu były, a jedną z takich osób oprócz 
tego, o której my... Bo to akurat Pani Jedlinowska. To była artystka, która tutaj była w naszej filii, ale 
w obozie w Ravensbrück też była Pani doktor Wanda Półtawska, która niedawno zmarła. Ona też 
pokazała, jak dużą wolę przeżycia i człowieczeństwa trzeba mieć, żeby wybaczyć i pomagać później 
innym ludziom. Dziękuję ślicznie.  
Przewodniczący rady Radosław Karwan 
- Dziękuję bardzo. Szanowni Państwo, kolejny punkt 5, informacja przewodniczącego rady dotycząca 
spraw w okresie międzysesyjnym. 28 września wpłynęła kserokopia wykazu nieruchomości lokalowej, 
przeznaczonej do sprzedaży w drodze bezprzetargowej na rzecz najemcy, położonej w Chojnie przy 
Alei Wojska Polskiego 4/3. 3 października wpłynęła do wiadomości petycja skierowana do Pani 
burmistrz w sprawie montażu oświetlenia przy ulicy Towarowej i ulicy Zacisze w Chojnie. 12 
października od grupy mieszkańców wpłynęła propozycja podjęcia przez radę uchwały w sprawie 
zapewnienia bezpieczeństwa energetycznego oraz zakazu wykorzystywania górotworów pod 
powierzchnią gminy dla magazynowania sprężonego dwutlenku węgla wraz z domieszkami. 17 
października wpłynęło zawiadomienie Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie o wszczęciu 
postępowania nadzorczego w sprawie uchwały dotyczącej określenia wysokości stawek podatku od 
nieruchomości na rok 2024. W wyniku postępowania uchylony został zapis dotyczący ustalenia stawki 
podatku od gruntów pod wodami powierzchniowymi stojącymi lub wodami powierzchniowymi 
płynącymi jezior i zbiorników sztucznych poprzez błędne zastosowanie jednostki miary powierzchni 
gruntów, czyli 1 m2 zamiast 1 hektara. 30 października złożona została informacja o stanie realizacji 
zadań oświatowych Gminy Chojna za rok szkolny 2022-2023. 31 października wpłynęła opinia Prezesa 
Sądu Rejonowego w Gryfinie w sprawie podmiotów, w których jest wykonywana kara ograniczenia 
wolności oraz praca społeczna użyteczna na terenie Gminy Chojna wraz z prośbą o ponowne 
wskazanie propozycji podmiotów działających na terenie gminy, które mogłyby umożliwić realizację 
prac społecznych. Wszystkie pisma są do wglądu w Biurze Rady. Szanowni Państwo, w kolejnym 
punkcie 6 mamy informację z przeprowadzonej analizy oświadczeń majątkowych za 2022 rok. Pani 
burmistrz może pierwsza? Proszę bardzo, oddaję głos.  
Burmistrz Barbara Rawecka 



- Panie przewodniczący, Wysoka Rado, działając na podstawie art. 24h ust. 6 i 12 ustawy z dnia 8 marca 
1990 roku o samorządzie gminnym, dokonałam analizy oświadczeń majątkowych pracowników 
Urzędu Miejskiego w Chojnie, kierowników jednostek budżetowych Gminy Chojna, pracowników 
ośrodka pomocy społecznej wydających decyzje administracyjne w imieniu burmistrza, Prezesa Spółki 
Prawa Handlowego i Dyrektora Samorządowej Instytucji Kultury, którzy byli zobowiązani do ich 
złożenia w terminie do 30 kwietnia. Oświadczenia dotyczyły z majątku odrębnego oraz majątku 
objętego małżeńską wspólnotą majątkową według stanu na dzień 31 grudnia 2020 roku. Wszyscy 
zobowiązani do złożenia oświadczenia majątkowego złożyli je w ustawowym terminie wraz z kopią 
swojego zeznania o wysokości osiągniętego dochodu w roku podatkowym, czyli PIT-u, za rok 
poprzedni w dwóch egzemplarzach. Dodatkowo w 2022 roku oświadczenia majątkowe złożyły dwie 
osoby, które zrealizowało obowiązek wynikający z art. 24h ust. 5 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o 
samorządzie gminnym poprzez złożenie oświadczenia majątkowego m.in. w związku z upływem 
okresu powierzenia obowiązków dyrektora szkoły i powierzeniem obowiązków dyrektora szkoły oraz 
w związku z upływem okresu powierzenia obowiązków Dyrektora Samorządowej Instytucji Kultury i 
powołaniem Dyrektora Samorządowej Instytucji Kultury. Powyższego nie zrealizowała jedna osoba, 
która była zobowiązana do Złożenia oświadczenia majątkowego w dniu rozwiązania umowy o pracę. 
Zgodnie z dyspozycją art. 24h ust. 6 wyżej wymienionej ustawy 1 egzemplarz oświadczeń majątkowych 
wraz z kopią zeznania o wysokości osiągniętego dochodu w roku podatkowym pracowników 
samorządowych, Prezesa Spółki Prawa Handlowego i Dyrektora Samorządowej Instytucji Kultury 
przekazano do właściwego urzędu skarbowego celem dokonania przez ten organ stosownej analizy 
powyższych dokumentów. Podczas przeprowadzonej analizy oświadczeń majątkowych za 2022 rok 
stwierdzono następujące nieprawidłowości. Jedna osoba w części A pkt 10 nie podała związku, z jakim 
wydarzeniem oraz na jakich warunkach zostały udzielone zobowiązania pieniężne. Jedna osoba nie 
podała w części B pkt 2.4 żadnej informacji, czyli zostawiła rubryki bez wypełnienia. Jedna osoba w 
części B błędnie przyporządkowała miejsce położenia nieruchomości wymienionej w części A pkt 3 
ppkt 2. Oświadczenia majątkowe pracowników samorządowych z wyłączeniem informacji o adresie 
zamieszkania oraz miejscu położenia nieruchomości zostały udostępnione w Biuletynie Informacji 
Publicznej Urzędu Miejskiego w Chojnie. Ja osobiście złożyłam oświadczenie o stanie majątkowym do 
Pana Wojewody Zachodniopomorskiego.  
Przewodniczący rady Radosław Karwan 
- Dziękuję. szanowni Państwo, informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej w Chojnie dotycząca 
przeprowadzonej analizy oświadczeń majątkowych za 2022 rok. Na podstawie art. 24h ust. 12 ustawy 
o samorządzie gminnym z dnia 8 marca 1990 roku dokonałem analizy oświadczeń majątkowych 
radnych Rady Miejskiej w Chojnie i wszyscy zobowiązani do złożenia takich oświadczeń na dzień 31 
grudnia 2022 roku złożyli je w ustawowym terminie. W analizowanych oświadczeniach majątkowych 
nie stwierdziłem nieprawidłowości. Zgodnie z art. 24ha ust. 6 wyżej wymienionej ustawy jeden 
egzemplarz oświadczeń majątkowych radnych wraz z kopią zeznania o wysokości osiągniętego 
dochodu w roku podatkowym przekazałem dnia 19 maja 2023 roku Naczelnikowi Urzędu Skarbowego 
w Gryfinie celem dokonania analizy tych dokumentów. Naczelnik Urzędu Skarbowego w Gryfinie 
pismem z dnia 13 września przedstawił informację o wynikach analizy oświadczeń majątkowych 
złożonych przez radnych i pracowników samorządu Gminy Chojna. Podczas przeprowadzonej analizy 
oświadczeń majątkowych za 2022 rok stwierdzono następujące nieprawidłowości. W części 
oświadczeń nie wypełniono rubryk zgodnie ze wzorem, tj. nie wpisano 'nie dotyczy'. Nie podano 
przychodu i dochodu osiągniętego z gospodarstwa rolnego. Błędnie podano dochód z tytułu pełnienia 
obowiązków społecznych i obywatelskich oraz nie wykazano dochodu z tytułu innego źródła. Nie 
określono, czy wykazane środki zgromadzone w walucie polskiej należą do majątku odrębnego lub 
majątku objętego małżeńską wspólnością majątkową. Nie wykazano wszystkich osiągniętych 
dochodów z tytułu innych źródeł. Nie podano, w związku z jakim zdarzeniem oraz na jakich warunkach 
zostały udzielone zobowiązania pieniężne. Wojewoda Zachodniopomorski pismem z dnia 12 
października 2023 roku poinformował, że Pani Burmistrz Barbara Rawecka i Przewodniczący Rady 
Radosław Karwan złożyli oświadczenia majątkowe na dzień 31 grudnia 2022 roku w ustawowym 



terminie. Informuję jednocześnie, że oświadczenia majątkowe radnych zostały udostępnione w 
Biuletynie Informacji Publicznej Gminy Chojna. Szanowni Państwo, przechodzimy do kolejnego 
punktu, punkt 7, sprawozdanie z przeprowadzonych konsultacji w przedmiocie zniesienia nazwy części 
Miasta Chojna i ustalenia nazwy miejscowości Wilkoszyce jako osada. Pani naczelnik, oddaję głos. 
Proszę bardzo.  
Z-ca Naczelnika wydziału GN Aneta Brzezińska 
- Szanowni Państwo, niniejszym pragnę Państwa zapoznać z protokołem z konsultacji 
przeprowadzonej z mieszkańcami Chojny i Sołectwa Mętno w przedmiocie zniesienia nazwy 
Wilkoszyce jako części Miasta Chojna i ustalenia nazwy miejscowości Wilkoszyce jako osady. Podstawą 
prawa konsultacji była uchwała Rady Miejskiej w Chojnie z 15 czerwca 2023 w sprawie 
przeprowadzania konsultacji z mieszkańcami Gminy Chojna w przedmiocie zniesienia nazwy części 
Miasta Chojna i ustalenia nazw miejscowości Wilkoszyce jako osada oraz Zarządzania Burmistrza 
Gminy Chojna z 9 sierpnia 2023. W skład zespołu do przeprowadzania konsultacji wyszła Aneta 
Brzezińska jako przewodnicząca, Małgorzata Muraszka jako członek, Danuta Walusz członek. 
Konsultacje zostały przeprowadzone w okresie od 28 sierpnia 2023 do 30 września 2023. Liczba 
mieszkańców Chojny uprawnionych do udziału w konsultacjach to 6930 osób. Liczba mieszkańców 
Sołectwa Mętno uprawnionych do udziału w konsultacjach to 201 osób. Po komisyjnym sprawdzeniu 
ankiet konsultacyjnych na podstawie złożonych w nich podpisów ustalono, co następuje: na pytanie, 
czy jest Pan/ Pani za zniesieniem nazwy Wilkoszyce dla części Miasta Chojna oraz ustaleniem nazwy 
Wilkoszyce jako osady, mieszkańcy Chojny głosowali następująco: odpowiedzi 'jestem za' udzieliło 22 
osoby. Głosów sprzeciwu nie było. Głosowały 22 osoby. Mieszkańcy Sołectwa Mętno, odpowiedzi 
'jestem za' udzieliło 7 osób i tyle osób głosowało, sprzeciwów nie było. Zatem należało uznać, że 
mieszkańcy biorący udział w konsultacjach opowiedzieli się za zniesieniem nazwy Wilkoszyce jako 
części Miasta Chojna i ustaleniem tej nazwy jako osady. Protokół z konsultacji został opublikowany na 
stronie internetowej Gminy Chojna, na tablicach ogłoszeń Urzędu Miejskiego i Sołectwa Mętno. Na 
tym protokół zakończono i podpisano. Dziękuję.  
Przewodniczący rady Radosław Karwan 
- Dziękuję. czy są pytania do sprawozdania? Nie widzę. Przechodzimy do kolejnego punktu, punkt 8, 
rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Chojna na 2023 rok, druk numer 1. 
Proszę o stanowiska komisji. Komisja finansowa.  
Przewodnicząca Komisji Gospodarki Finansowej… Agnieszka Sikora 
- Wszyscy za.  
Przewodniczący Rady Miejskiej w Chojnie Radosław Karwan 
- Dziękuję. Komisja Komunalna.  
Przewodnicząca Komisji Gospodarki Komunalnej… Anna Panas 
- Wszyscy za.  
Przewodniczący Rady Miejskiej w Chojnie Radosław Karwan 
- Dziękuję. Komisja Oświatowa.  
Przewodniczący Komisji Kultury, Oświaty… Marek Bednarz 
- Wszyscy za.  
Przewodniczący Rady Miejskiej w Chojnie Radosław Karwan 
- Dziękuję, Panią skarbnik proszę o omówienie projektu.  
Skarbnik Agnieszka Górska 
- Szanowni Państwo, zaproponowane zmiany w budżecie Gminy Chojna na 2023 rok to 
przemieszczenia w planie zarówno dochodów, jak i wydatków. Ogółem po stronie dochodowej budżet 
zmniejszamy o 3 063 024,06 zł. Po stronie wydatkowej budżet zmniejszamy o kwotę 3 752 974,06 zł. 
Wśród zaproponowanych zmian mamy m.in. wprowadzenie środków w kwocie 772 656 zł na... Jest to 
bezzwrotna pomoc przyznana przez Agencję Modernizacji Rolnictwa na przebudowę ciągów pieszych 
i komunikacyjnych w miejscowości Grzybno w części osiedla. Tutaj to zadanie będzie realizowane o 
wartości 1 070 000 zł, czyli dokładamy wkład własny na poziomie 300 000 zł. To zadanie będzie 
realizowane jeszcze w tym roku. Wśród innych zmian mamy również przemieszczania w planie 



zarówno dochodów, jak i wydatków w części majątkowej. Jest to związane z przemieszczeniem 
inwestycji do 2024 roku. Mamy tutaj między innymi przemieszczenie takiego zadania jak działania 
proekologiczne i prozdrowotne na terenie Gminy Chojna oraz przebudowa świetlic w miejscowości 
Jelenin, Strzelczyn, Godków Osiedle. Część środków, które mieliśmy otrzymać w ramach Polskiego 
Ładu, będzie rozliczone i otrzymamy to dofinansowanie, ale właśnie w przyszłym roku, stąd też 
przemieszczenia w planie. Jeśli chodzi o przychody budżetu, zmniejszamy je o kwotę 689 950 zł, jest 
to związane z przemieszczeniem środków również na zadanie związane z Rządowym Funduszem 
Inwestycji Lokalnych, to jest budowa rurociągu tłocznego kanalizacji sanitarnej od miejscowości 
Strzelczyn. Ogółem deficyt budżetu Gminy Chojna wynosi 9 008 329,27 zł. Proponujemy również 
zmianę załącznika dochodów i wydatków rachunków dochodów oświatowych. Dziękuję bardzo.  
Przewodniczący rady Radosław Karwan 
- Dziękuję. kto z Państwa ma pytania do Pani skarbnik odnośnie przedstawionego projektu? Nie widzę, 
proszę o głosowanie. Dziękuję. Na podstawie wyników głosowania stwierdzam, iż projekt został 
przyjęty jednogłośnie. Kolejny punkt 9, rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian wieloletniej 
prognozy finansowej Gminy Chojna na lata 2023-2036, druk numer 2. Proszę o stanowiska komisji. 
Komisja finansowa.  
Przewodnicząca Komisji Gospodarki Finansowej… Agnieszka Sikora 
- Wszyscy za.  
Przewodniczący Rady Miejskiej w Chojnie Radosław Karwan 
- Dziękuję. Komisja Komunalna.  
Przewodnicząca Komisji Gospodarki Komunalnej… Anna Panas 
- Wszyscy za.  
Przewodniczący Rady Miejskiej w Chojnie Radosław Karwan 
- Dziękuję. Komisja Oświatowa.  
Przewodniczący Komisji Kultury, Oświaty… Marek Bednarz 
- Wszyscy za.  
Przewodniczący Rady Miejskiej w Chojnie Radosław Karwan 
- Dziękuję. Panią skarbnik proszę o omówienie projektu.  
Skarbnik Agnieszka Górska 
- Szanowni Państwo, zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Chojna na lata 2023-2036 
uaktualniają plan dochodów, wydatków przychodów i rozchodów budżetu Gminy Chojna, jak również 
w części przedsięwzięć dokonujemy zmian. Jest to związane z aktualizacją tych przedsięwzięć w 
kontekście realizacji zadań wieloletnich, w tym zadań, które planujemy do realizacji w 2024 roku. Tutaj 
wprowadzamy 3 nowe zadania w przedsięwzięciach. Jest to poprawa gospodarki ściekowej na terenie 
miejscowości Grzybno i Strzelczyn. Wartość tego zadania jest 5 230 000 zł. Jest to zadanie 
dofinansowane w ramach Polskiego Ładu. Drugie, działania proekologiczne i prozdrowotne. Wartość 
zadania 2 647 000 zł. Trzecie zadanie to jest budowa nowego boiska wielofunkcyjnego wraz z 
zadaszeniem o stałej konstrukcji przy Szkole Podstawowej nr 2 w Chojnie. Wartość zadania 1 960 900 
zł. Tutaj dofinansowanie z Ministerstwa Sportu. Te zadania będą realizowane na przestrzeni dwóch 
najbliższych lat. Dziękuję.  
Przewodniczący rady Radosław Karwan 
- Dziękuję. Czy mają Państwo pytania do Pani skarbnik odnośnie przedstawionego projektu? Nie widzę. 
Proszę o głosowanie. Dziękuję. Na podstawie wyników głosowania stwierdzam, iż projekt został 
przyjęty jednogłośnie. Kolejny punkt 10, rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę numer 
27/210/2016 Rady Miejskiej w Chojnie z dnia 27 października 2016 roku w sprawie zatwierdzenia 
planu odnowy miejscowości Sołectwo Lisie Pole na lata 2016-2022, druk numer 3. Proszę o stanowiska 
komisji. Komisja finansowa.  
Przewodnicząca Komisji Gospodarki Finansowej… Agnieszka Sikora 
- Wszyscy za.  
Przewodniczący Rady Miejskiej w Chojnie Radosław Karwan 
- Dziękuję. Komisja Komunalna.  



Przewodnicząca Komisji Gospodarki Komunalnej… Anna Panas 
- Wszyscy za.  
Przewodniczący Rady Miejskiej w Chojnie Radosław Karwan 
- Dziękuję. Komisja Oświatowa.  
Przewodniczący Komisji Kultury, Oświaty… Marek Bednarz 
- Wszyscy za.  
Przewodniczący Rady Miejskiej w Chojnie Radosław Karwan 
- Dziękuję. Pana naczelnika proszę o omówienie projektu.  
Naczelnika wydziału DIR Łukasz Podleśny 
- Szanowni Państwo. Uchwała dotyczy zatwierdzenia planu odnowy miejscowości dla Sołectwa Lisie 
Pole. W tym planie została dokonana zmiana polegająca na dopisaniu zadania budowa sieci 
wodociągowej relacji Lisie Pole, Lisie Pola, Strzelczyn. [niesłyszalne] w ramach programu rozwoju 
obszarów wiejskich na realizację tego zadania. Dziękuję.  
Przewodniczący rady Radosław Karwan 
- Czy mają Państwo pytania odnośnie przedstawionego projektu? Nie widzę, w związku z tym proszę 
o głosowanie. Dziękuję. Na podstawie wyników głosowania stwierdzam, iż projekt został przyjęty 
jednogłośnie. Punkt 11, analogiczny do poprzedniego, rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej 
uchwałę numer 27/ 215/ 2016 Rady Miejskiej w Chojnie z dnia 27 października 2016 roku w sprawie 
zatwierdzenia planu odnowy miejscowości Rurka na lata 2016-2022, druk numer 4. Proszę  
o stanowiska komisji. Komisja finansowa.  
Przewodnicząca Komisji Gospodarki Finansowej… Agnieszka Sikora 
- Wszyscy za.  
Przewodniczący Rady Miejskiej w Chojnie Radosław Karwan 
- Dziękuję. Komisja Komunalna.  
Przewodnicząca Komisji Gospodarki Komunalnej… Anna Panas 
- Wszyscy za.  
Przewodniczący Rady Miejskiej w Chojnie Radosław Karwan 
- Dziękuję. Komisja Oświatowa.  
Przewodniczący Komisji Kultury, Oświaty… Marek Bednarz 
- Wszyscy za.  
Przewodniczący Rady Miejskiej w Chojnie Radosław Karwan 
- Dziękuję. Czy chcą Państwo omówienia? To jest analogiczna uchwała, dotyczy trzech tych sołectw, 
trzech miejscowości. Są pytania do Pana naczelnika? Nie widzę, w związku z tym proszę o głosowanie. 
Dziękuję, na podstawie wyników głosowania stwierdzam, iż projekt został przyjęty jednogłośnie. Punkt 
12, rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę numer 27/217/2016 Rady Miejskiej w Chojnie 
z dnia 27 października 2016 roku w sprawie zatwierdzenia planu odnowy miejscowości Strzelczyn na 
lata 2016-2022, druk numer 5. Proszę o stanowiska komisji. Komisja finansowa.  
Przewodnicząca Komisji Gospodarki Finansowej… Agnieszka Sikora 
- Wszyscy za.  
Przewodniczący Rady Miejskiej w Chojnie Radosław Karwan 
- Dziękuję. Komisja Komunalna.  
Przewodnicząca Komisji Gospodarki Komunalnej… Anna Panas 
- Wszyscy za.  
Przewodniczący Rady Miejskiej w Chojnie Radosław Karwan 
- Dziękuję. Komisja Oświatowa.  
Przewodniczący Komisji Kultury, Oświaty… Marek Bednarz 
- Wszyscy za.  
Przewodniczący Rady Miejskiej w Chojnie Radosław Karwan 
- Dziękuję. Analogiczna uchwała dotyczy tej samej inwestycji. Czy są pytania? Nie widzę, w związku z 
tym proszę o głosowanie. Na podstawie wyników głosowania stwierdzam, iż projekt został przyjęty 
jednogłośnie. Punkt 13, rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie trybu i zasad udzielania dotacji w 



ramach Rządowego Programu Odbudowy Zabytków na prace konserwatorskie, restauratorskie lub 
roboty budowlane przy zabytku wpisanym do Rejestru Zabytków lub Gminnej Ewidencji Zabytków. 
Druk numer 6. Pana naczelnika proszę o mówienie projektu. Przepraszam, jeszcze stanowiska komisji. 
Komisja Finansowa.  
Przewodnicząca Komisji Gospodarki Finansowej… Agnieszka Sikora 
- Wszyscy za.  
Przewodniczący Rady Miejskiej w Chojnie Radosław Karwan 
- Dziękuję. Komisja Komunalna.  
Przewodnicząca Komisji Gospodarki Komunalnej… Anna Panas 
- Wszyscy za.  
Przewodniczący Rady Miejskiej w Chojnie Radosław Karwan 
- Dziękuję. Komisja Oświatowa.  
Przewodniczący Komisji Kultury, Oświaty… Marek Bednarz 
- Wszyscy za.  
Przewodniczący Rady Miejskiej w Chojnie Radosław Karwan 
- I teraz oddaję głos Panu naczelnikowi.  
Naczelnika wydziału DIR Łukasz Podleśny 
- Dziękuję. szanowni Państwo, uchwała określa tryb i zasady udzielania dotacji na prace 
konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku znajdującym się w Gminie 
Chojna wpisanym do Rejestru Zabytków lub Gminnej Ewidencji Zabytków w ramach Rządowego 
Programu Odbudowy Zabytków. O udzielenie dotacji mogą się ubiegać podmioty posiadające tytuł 
prawny do zabytku. Zadaniami, które mogą być dotowane w ramach tych dotacji, są to renowacja 
drzwi w Kościele w Jeleninie, renowacja ambony w Kościele w Rurce, renowacja elewacji na Kościele 
Mariackim w Chojnie oraz renowacja Kaplicy Świętej Gertrudy w Chojnie. Dziękuję.  
Przewodniczący rady Radosław Karwan 
- Pytania do Pana Naczelnika odnośnie przedstawionego projektu? Nie widzę, w związku z tym proszę 
o głosowanie. Dziękuję, na podstawie wyników głosowania stwierdzam, iż projekt został przyjęty 
jednogłośnie. Punkt 14, rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla części obrębu Krajnik Dolny w Gminie 
Chojna, druk numer 7. Proszę o stanowiska komisji. Komisja finansowa.  
Przewodnicząca Komisji Gospodarki Finansowej… Agnieszka Sikora 
- Wszyscy za.  
Przewodniczący Rady Miejskiej w Chojnie Radosław Karwan 
- Dziękuję. Komisja Komunalna.  
Przewodnicząca Komisji Gospodarki Komunalnej… Anna Panas 
- Wszyscy za.  
Przewodniczący Rady Miejskiej w Chojnie Radosław Karwan 
- Dziękuję. Komisja Oświatowa.  
Przewodniczący Komisji Kultury, Oświaty… Marek Bednarz 
- Wszyscy za.  
Przewodniczący Rady Miejskiej w Chojnie Radosław Karwan 
- Dziękuję. Pana Naczelnika proszę o mówienie projektu.  
Naczelnika wydziału DIR Łukasz Podleśny 
- Szanowni Państwo, zgodnie z ustawą o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym Rada Gminy 
podejmuje uchwałę o przystąpieniu do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego w celu ustalenia przeznaczenia terenów, w tym dla inwestycji celu publicznego, oraz 
określenia sposobów zagospodarowania zabudowy. Uchwała rozpocznie tryb formalno-prawny 
związany z opracowaniem planu stosownie do zapisów ustawy o planowaniu i zagospodarowaniu 
przestrzennym. Opracowanie planu miejscowego dla miejscowości Krajnik Dolny ma na celu realizację 
zgłoszonych wniosków zainteresowanych osób dotyczących rozszerzenia zasięgów terenów 
przeznaczonych pod usługi oraz zabudowę mieszkaniową, stworzenie dodatkowych [niesłyszalne] 



uwzględnienie zmian społeczno-gospodarczych, które zaszły w miejscowości, korektę niektórych dróg, 
terenów obsługi komunikacyjnej oraz realizację założeń studium uwarunkowań i kierunków 
zagospodarowania przestrzennego Gminy Chojna. Dziękuję.  
Przewodniczący rady Radosław Karwan 
- Dziękuję, czy są pytania do Pana naczelnika odnośnie przedstawionego projektu? Nie widzę, w 
związku z tym proszę o głosowanie. Dziękuję, na podstawie wyników głosowania stwierdzam, iż 
projekt został przyjęty jednogłośnie. Punkt 15, rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie sprzedaży w 
drodze bezprzetargowej nieruchomości niezabudowanej, położonej w obrębie 7 Miasta Chojna, 
działka numer 401/20, druk numer 8. Proszę o stanowiska komisji. Komisja finansowa.  
Przewodnicząca Komisji Gospodarki Finansowej… Agnieszka Sikora 
- Wszyscy za.  
Przewodniczący Rady Miejskiej w Chojnie Radosław Karwan 
- Dziękuję. Komisja Komunalna.  
Przewodnicząca Komisji Gospodarki Komunalnej… Anna Panas 
- Wszyscy za.  
Przewodniczący Rady Miejskiej w Chojnie Radosław Karwan 
- Dziękuję. Komisja Oświatowa.  
Przewodniczący Komisji Kultury, Oświaty… Marek Bednarz 
- Wszyscy za.  
Przewodniczący Rady Miejskiej w Chojnie Radosław Karwan 
- Dziękuję. Panią naczelnik proszę o omówienie projektu.  
Z-ca Naczelnika wydziału GN Aneta Brzezińska 
- Szanowni Państwo, przedstawiony projekt uchwały dotyczy wyrażenia zgody na sprzedaż w trybie 
bezprzetargowym działki niezabudowanej, położonej w obrębie 7 miasta Chojna, działka numer 
401/20 o powierzchni 124 m2 w celu poprawienia warunków zagospodarowania nieruchomości 
przyległej, to jest działki 378/1 stanowiącej własność osoby fizycznej, która również złożyła wniosek o 
sprzedaż.  
Przewodniczący rady Radosław Karwan 
- Dziękuję. Czy są pytania do Pani naczelnik odnośnie przedstawionego projektu? Nie widzę, proszę o 
głosowanie. Na podstawie wyników głosowania stwierdzam, iż projekt został przyjęty jednogłośnie. 
Punkt 17, rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zaopiniowania wniosku Nadleśnictwa 
Mieszkowice o uznanie za ochronne lasów położonych w granicach administracyjnych Gminy Chojna. 
Druk numer 10. Proszę o stanowiska komisji. Komisja finansowa.  
Przewodnicząca Komisji Gospodarki Finansowej… Agnieszka Sikora 
- Wszyscy za.  
Przewodniczący Rady Miejskiej w Chojnie Radosław Karwan 
- Dziękuję. Komisja Komunalna.  
Przewodnicząca Komisji Gospodarki Komunalnej… Anna Panas 
- Wszyscy za.  
Przewodniczący Rady Miejskiej w Chojnie Radosław Karwan 
- Dziękuję. Komisja Oświatowa.  
Przewodniczący Komisji Kultury, Oświaty… Marek Bednarz 
- Wszyscy za.  
Przewodniczący Rady Miejskiej w Chojnie Radosław Karwan 
- Dziękuję. Panią naczelnik proszę o omówienie projektu.  
Z-ca Naczelnika wydziału GN Aneta Brzezińska 
- Szanowni Państwo, projekt dotyczy wniosku Nadleśnictwa Mieszkowice o uznanie lasów za 
ochronne. Wnioskowany teren obejmuje powierzchnię 367 hektarów w obrębie Jelenin, Brwice i 
Białęgi. Grunty stanowią własność Skarbu Państwa. Wniosek został złożony zgodnie z ustawą o lasach, 
która to stanowi, że Rada Gminy powinna wyrazić opinię w ciągu dwóch miesięcy od otrzymania 



wystąpienia o jej wyrażenie, a w razie upływu tego terminu uważa się, że nie zgłoszono zastrzeżeń. 
Dziękuję.  
Przewodniczący rady Radosław Karwan 
- Dziękuję. Czy mają Państwo pytania do Pani naczelnik odnośnie przedstawionego projektu? Nie 
widzę, w związku z tym proszę o głosowanie. Dziękuję. Na podstawie wyników głosowania stwierdzam, 
iż projekt został przyjęty jednogłośnie. Kolejny punkt 18, wolne wnioski i informacje. Kto z Państwa 
radnych chciałby zabrać głos? Szanowni Państwo, w związku z wyczerpaniem się porządku obrad w 
dniu dzisiejszym zamykam obrady sesji. Dziękuję Państwu serdecznie. Życzę miłego popołudnia. Do 
widzenia.  


